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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z prowadzonymi ustaleniami miêdzyresortowymi i konsultacjami spo³ecznymi w sprawie

nieodp³atnych przejazdów autostradami pe³ni¹cymi rolê obwodnic, kolejny raz apelujê do Pana Mini-
stra o objêcie stawk¹ zerow¹ (zwolnienie samochodów osobowych do 3,5 t i motocykli z obowi¹zku p³a-
cenia za przejazd autostradami) odcinka autostrady A1 w regionie rybnicko-wodzis³awskim na odcinku
od wêz³a Soœnica do wêz³a Gorzyczki. Autostrady wokó³ du¿ych aglomeracji mia³y s³u¿yæ jako obwodni-
ce i odci¹¿aæ centra miast, jeœli chodzi o wzmo¿ony ruch samochodowy. Ma to bezpoœrednio wp³ywaæ na
podniesienie poziomu bezpieczeñstwa na lokalnych drogach i jest doskona³ym przyczynkiem do dyna-
micznego rozwoju tych miast.

Planowane decyzje o odp³atnoœci wymienionego odcinka autostrady A1 skutkowaæ bêd¹ wieloma ne-
gatywnymi konsekwencjami dla tego regionu i stanowi¹ wielk¹ niesprawiedliwoœæ wobec 600 tysiêcy
mieszkañców miast po³o¿onych przy wskazanym odcinku autostrady. Region ten jest porównywalny
pod wzglêdem liczby ludnoœci i zurbanizowania do tych wymienionych w projekcie rozporz¹dzenia. Dla-
czego tak niesprawiedliwie nas potraktowano? Tak¹ decyzj¹ poniek¹d ogranicza siê dostêpnoœæ miesz-
kañców ziemi rybnicko-wodzis³awskiej do aglomeracji œl¹skiej oraz skazuje siê ju¿ i tak bardzo
zat³oczone drogi lokalne na eskalacjê tego problemu. Jest to tym bardziej uci¹¿liwe, ¿e miasta Rybnik
i Wodzis³aw Œl¹ski nie maj¹ na razie alternatywnych rozwi¹zañ w postaci dróg ekspresowych czy dróg
szybkiego ruchu. Decyzja ministerstwa obni¿y tak¿e konkurencyjnoœæ tych terenów wzglêdem obsza-
rów, miast le¿¹cych np. przy nieodp³atnym odcinku A4, co znacznie spowolni ich rozwój.

Kiedy w lutym 2008 roku w liœcie do Zwi¹zku Subregionu Zachodniego w Rybniku Ministerstwo In-
frastruktury wyrazi³o zdanie, ¿e w resorcie rozwa¿ana jest mo¿liwoœæ systemowego uregulowania kwe-
stii wprowadzenia zerowej stawki op³aty za przejazd obwodnicami w ci¹gach autostrad i dróg
ekspresowych le¿¹cych w granicach miast, mieszkañcy tego regionu byli przekonani, ¿e je¿eli takie roz-
wi¹zanie zostanie wprowadzone w ¿ycie, to naturalne jest, i¿ tak¿e ten odcinek autostrady A1 zostanie
objêty stawk¹ zerow¹, miêdzy innymi z wymienionych ju¿ powodów. Podejœcie prezentowane przez Mi-
nisterstwo Infrastruktury w tym temacie jest niezrozumia³e i jest ogromnym rozczarowaniem dla miesz-
kañców naszego okrêgu.

Jeszcze raz apelujê do Pana Ministra o zrewidowanie podjêtych decyzji i objêcie tzw. stawk¹ zerow¹
odcinka autostrady A1 od wêz³a Soœnica do wêz³a Gorzyczki.

Z powa¿aniem
Antoni Motyczka




